
Protokół Nr XXVII/2010 

z obrad XXVII sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 14 sierpnia 2010 roku 

 

Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy,  obecność 14 radnych.  

 

Nieobecny (usprawiedliwiony) radny: Marek Jankowski 

 

Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 

2. Stanisław Cieśluk 

3. Adam Derewońko  

4. Piotr Dołubizno 

5. Franciszek Gawina 

6. Stanisław Gomoliński 

7. Tadeusz Krasowski 

8. Andrzej Kunicki 

9. Grażyna Płonowska 

10. Leszek Franciszek Radulski 

11. Jan Szmurło 

12. Antoni Szpakowski 

13. Ryszard Wietoszko 

14. Feliks Aleksander Wróblewski 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

 

1. Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 

3. Zdzisława Iwańczuk             Skarbnik Gminy 

4. Jolanta Januszewska  Kierownik GOPS 

5. Józef Michałowski             Dyrektor GZK 

 

oraz  sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Obrady XXVII sesji rozpoczęto modlitwą  ”Ojcze nasz....”. 

 

Ad. 1-2 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk Ryszard Wietoszko o godz. 18
00 

 dokonał 

otwarcia obrad XXVII sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali konferencyjnej Gminnego 

Ośrodka Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 54, 17-120 Brańsk oraz 

na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność podejmowanych 

uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów.  

 W dalszej części sesji Przewodniczący Rady poinformował, że dzisiejsza sesja została 

zwołana na wniosek Wójta Gminy, radni otrzymali w formie pisemnej materiały na sesję z 

porządkiem obrad i projektami uchwał. Zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i 

propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

Wójt Gminy zgasił wniosek o przyjęcie zmiany tytułów w dwóch uchwałach:  

 wymienionej w pkt. 9 d) w sprawie procedury uchwalania budżetu gminy oraz rodzaju 

i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu,  

 wymienionej w pkt.9e) w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu umarzania, 

odraczania i rozkładania na raty wierzytelności Gminy Brańsk oraz jej jednostek 
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organizacyjnych, z tytułu należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie 

stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów do tego uprawnionych, 

na następujące: 

 pkt. 9 d) projekt uchwały  w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej i 

szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu, 

 pkt.9e) projekt uchwały  w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu umarzania, 

odraczania i rozkładania na raty wierzytelności Gminy Brańsk oraz gminnych 

jednostek organizacyjnych, z tytułu należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny i niepodatkowych należności budżetowych o charakterze publiczno-

prawnym a także, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w 

których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów do tego 

uprawnionych. 

 

Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie 

w pkt. 9d) porządku sesji nowego brzmienia tytułu uchwały, Rada Gminy głosami 14 - za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawkę przyjęła. Następnie Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie wprowadzenie w pkt. 9e) porządku sesji nowego brzmienia tytułu 

uchwały, Rada Gminy głosami 14 - za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawkę 

przyjęła. Wobec wprowadzonych zmian Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji 

łącznie z wprowadzonymi poprawkami w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXVI sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Przedłożenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy i o przebiegu 

wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2010 

roku. 

6. Przedłożenie sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy Brańsk za I półrocze 

2010 roku.  

7. Przedłożenie informacji z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych do Wojewody Podlaskiego, Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy 

za 2009 rok. 

8. Przedłożenie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za 

rok szkolny 2009/2010, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów. 

9. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2010r. 

b) ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Brańsk osobom do tego 

uprawnionym, 

c) zasad ponoszenia odpłatności za pomoc w formie posiłków udzielanych w ramach 

programu wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 

d) trybu prac nad projektem uchwały budżetowej i szczegółowości materiałów 

informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu, 

e) określenia szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty 

wierzytelności Gminy Brańsk oraz gminnych jednostek organizacyjnych, z tytułu 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny i niepodatkowych 

należności budżetowych o charakterze publiczno-prawnym a także, warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić 

pomoc publiczną oraz wskazania organów do tego uprawnionych. 
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f) zmian w budżecie gminy na 2010 r.  

10. Interpelacje i wnioski radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

Ad.3 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż protokół z obrad XXVI sesji  Rady 

Gminy był dostępny w biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 

dzisiejszym. Zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec  

braku uwag poddał pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 14 – za, 

przeciwnych – 0, wstrzymujących – 0, przyjęła protokół z obrad XXVI sesji Rady Gminy 

Brańsk bez odczytywania. 

  

Ad 4) Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do 

protokołu/. 

 

Ad.5 Wójt Gminy Brańsk poinformował, iż informację o przebiegu wykonania budżetu 

gminy i o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I 

półrocze 2010 roku analizowały na wspólnym posiedzeniu w dniu wczorajszym obie Komisje 

Rady, radni również wcześniej ją otrzymali w celu zapoznania. Nie zachodzi, więc potrzeba 

czytania informacji tylko radni w tej chwili mogą zadawać pytania i prosić o wyjaśnienia. 

W tym punkcie obrad pytań ze strony radnych nie zgłoszono.  

 

Ad.6 Sekretarz Gminy odczytał sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Brańsk za I 

półrocze 2010 roku.  

W tym punkcie obrad radni pytań nie wnosili. 

 

Ad.7 Przewodniczący Rady Gminy odczytał informację z przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych do Przewodniczącego przez radnych za 2009rok. 

Następnie Wójt Gminy odczytał informację z przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych do Wójta przez Za-cę Wójta, Sekretarza, Skarbnika, Kierowników 

jednostek organizacyjnych gminy oraz osoby wydającej decyzje administracyjne w imieniu 

wójta
 

za 2009 rok. Sekretarz Gminy odczytał informację z przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych do Wojewody przez Przewodniczącego Rady Gminy i 

Wójta Gminy za 2009rok.  
W tym punkcie obrad radni pytań nie wnosili. 

 

Ad.8  

Przedłożenie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok 

szkolny 2009/2010, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów.  

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc „ już po raz drugi otrzymaliście Państwo informacje o stanie 

realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk. Poprzednia obejmowała rok szkolny 

2008/2009 a obecna rok szkolny 2009/2010. Obowiązkiem Wójta Gminy jest przedkładać 

taką informację Radzie Gminy. Tutaj Państwo odnajdziecie szczegółową informację o każdej 

szkole podstawowej i o gimnazjum. Jeżeli Państwo chcecie, mogę ją przeczytać, jeśli nie, to  

proszę ją czytać analizować, bo jest to bardzo dobry materiał do zastanowienia się do jakiej 

szkoły posyłacie swoje dzieci. Tutaj jest wszystko opisane o szkole, o sukcesach szkoły, ale 

również i o wynikach. I teraz pytanie, czy warto w danej szkole swoje dzieci kształcić?, 

decyzja należy do radnych, do mieszkańców, na pewno w najbliższej gazetce na  temat 
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oświaty napiszemy. Chciałbym jeszcze zwrócić uwagę, co do wyników, bo w niektórych 

szkołach są po prostu krzywdzące dla innych dzieci. Tak jest nie tylko u nas, ale i w szkole w 

Brańsku, że w danej klasie trafi się takich dwóch słabych uczniów i oni są w stanie zepsuć 

poziom nauczania w całej klasie czy nawet w szkole. Także trzeba analizować, ale też trzeba 

mieć „oczy otwarte”, że to nie jest tak, że przykładowo w danej szkole nauczyciele są do 

niczego, bo wyniki w nauczaniu są słabe. Czasami nauczyciele są wspaniali, ale trafią się 

dzieci jedni bardziej rozwinięci inni gorzej, inni mają troszeczkę zaległości, czasami 

problemy ze zdrowiem i tutaj wyniki mogą pojawić się słabsze, ale na pewno ta „informacja” 

jest to materiał do przeanalizowania.  Jest tutaj również opisane o sukcesach szkoły, można to 

szczegółowo przeanalizować i ocenić swego dyrektora na podstawie innych dyrektorów. 

Jeżeli w danej szkole uczniowie biorą udział w konkursach, w zawodach i wyniki są dobre to 

znaczy, że ta szkoła dobrze pracuje. Jeżeli mniej tego jest, to wtedy trzeba byłoby, coś tam 

tym nauczycielom powiedzieć. Już Państwu wcześniej mówiłem, że czasy się zmieniają, 

dzisiaj rodzice posyłając dziecko do szkoły mocno się zastanawiają, bo chcą, aby ich dziecko 

było na dobrym poziomie kształcone. Także materiał macie Państwo do analizy, do dyskusji i 

do oceny”.  

Ad.9) Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż Komisja RGOBiT na swym 

posiedzeniu w dniu 13 sierpnia 2010r. przeanalizowała projekty uchwał na dzisiejszą sesję i 

wszystkie zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. (Opinia Nr 35/29/2010  w załączeniu do 

protokołu).  

 

Ad.9a) Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2010r.  

   Wójt  Gminy poinformował, że w uchwale, która była podjęta 17 grudnia 2009r. w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2010r.  

Jest propozycja zmienić wynagradzanie dla Komisji. Zmiana bardzo mała, ale konieczna 

ponieważ Sekretarz Komisji najwięcej wykonuje prac,  prowadzi całość dokumentacji więc 

powinien mieć wyższe wynagrodzenie. Do tej pory wynagrodzenie było następujące 20% 

najniższego wynagrodzenia miał Przewodniczący Komisji, 20% najniższego wynagrodzenia 

miał Za-ca Przewodniczącego Komisji, 18% najniższego wynagrodzenia miał Sekretarz 

Komisji i po 15% pozostali członkowie. Chcemy to zmienić: Przewodniczącemu pozostawić 

20%,  ale dla za-cy nie 20% a dać 18% i Sekretarzowi Komisji dać 20% najniższego 

wynagrodzenia. Taką zastosować zamianę. To nie są duże pieniądze 20% stanowi kwotę 

brutto 131,17zł, 18% -  118,05zł brutto i  15% - 98,37zł brutto”.  

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym, głosami 14-za, przeciwnych –0, wstrzymujących –0 

podjęła Uchwałę Nr XXVII/216/2010 w sprawie zmiany Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2010r. /uchwała w załączeniu 

do protokołu/. 

Ad.9b) Projekt uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę 

Brańsk osobom do tego uprawnionym. 

   Kierownik GOPS odczytała projekt uchwały. Głos zabrał Wójt Gminy, powiedział, że taką 

uchwałę należy podjąć, ponieważ tak stanowią przepisy ustawy o pomocy społecznej i  

prawie rok rocznie taka sytuacja w gminie się zdarza, że albo trzeba sprawić pogrzeb osobie 

samotnej, albo ktoś przyjeżdża z kraju, tutaj umiera i nie można ustalenia tożsamości osoby 

czy osób krewnych zobowiązanych do pochówku. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym, głosami 14-za, przeciwnych –0, wstrzymujących –0 

podjęła Uchwałę Nr XXVII/217/2010 w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu 

przez Gminę Brańsk osobom do tego uprawnionym. /uchwała w załączeniu do protokołu/. 
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Ad.9c) Projekt uchwały w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za pomoc w formie 

posiłków udzielanych w ramach programu wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania”. 

Kierownik GOPS odczytała projekt uchwały. W uzasadnieniu powiedziała, że Rada Gminy 

ma możliwość podniesienia kryterium dochodowego do 200% ale do tej pory nie zachodziła 

taka konieczność. Wójt gminy zadał pytanie ile osób nieodpłatnie korzysta z posiłków? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Kierownik, że 184 osoby i są to w większej części uczniowie. 

Radny Bobel zapytał 184 osób korzysta na ile możliwych?. Pani Kierownik wyjaśniła, że nie 

można mówić o liczbie możliwych, gdyż wszyscy co złożyli wnioski nie przekraczali 150 % 

kryterium dochodowego.  Pani Skarbnik dodała, że na około 280 posiłków, co wydaje 

kuchnia w Domanowie 184 są wydawane nieodpłatnie, pozostałe są płatne 100%. Głos zabrał 

radny Kunicki, który poinformował, że uczniowie, którzy nie płacą za obiady tych obiadów 

nie jedzą tylko wyrzucają do kosza i jeszcze obrzydzają innym.  Głos zabrał Wójt Gminy 

mówiąc, że jest to ciekawy temat nad, którym trzeba się zastanowić. Zwrócił się do Pani 

Kierownik, aby po pierwsze zrobiła rozeznanie czy te osoby co otrzymuję obiady nieodpłatnie 

spożywają te posiłki chętnie i jak ktoś tutaj mówi czy innym nie przeszkadzają. Trzeba mieć 

konkretną informację, żeby prowadzić dalsza dyskusję. Natomiast może być tak, że jak ktoś 

dostaje daremnie to wyrzuca i z tego nie korzysta. Wójt zwrócił się do  Pani Kierownik GOPS 

o wyjaśnienie: „do tej pory było tak, że część posiłków była wydawana nieodpłatnie a część 

odpłatnie teraz jak przyjmiemy uchwałę to osoby, które przekraczałby kryterium dochodowe 

150%, zwracałyby 20% kosztu posiłku. np. jeżeli obiad kosztuje 3 zł to osoba zwraca 

0,60zł?”. odpowiedzi udzieliła Pani Kierownik -  to dotyczy sytuacji szczególnych, nie 

zawsze tak jest, że zwraca bo każdą sprawę rozpatrujemy indywidualnie. Jeżeli jest trudna 

sytuacja w rodzinie np. dużo dzieci i w dodatku występuje niepełnosprawność, to zgodnie z 

uchwałą,  można z tej opłaty zwolnić. Wójt Gminy – „proszę Panią jest zapis o częściowym 

zwrocie a dalej uchwała mówi, że osoba lub rodzina zobowiązana do zwrotu wydatków za 

świadczenie, w przypadkach szczególnych związanych z trudną sytuacją finansową, 

spowodowaną w szczególności: stanem zdrowia osoby lub członka rodziny, ponoszeniem 

kosztów usług opiekuńczych, zdarzeniem losowym, samotnym wychowywaniem małoletnich 

dzieci (1 i więcej), utrzymywaniem 4 i więcej dzieci, innymi uzasadnionymi stałymi 

wydatkami, może być częściowo lub całkowicie zwolniona z obowiązku zwrotu tych 

wydatków. To taki zapis daje pani możliwość dofinansowania faktycznie tym osobom 

rodzinom co są w potrzebie oraz zastanowić się ile komu dać a nie wszystkim w  „czambo” 

dawać jakieś ulgi a oni z tego będą robić jakieś szyderstwo czy pośmiewisko. To ja wolę 

przyjrzeć się danej rodzinie, bo faktycznie z tym dochodem bywa różnie, czasami w rodzinie 

występuje kłopot ze zdrowiem i wtedy takiej rodzinie pomóc. Uważam, że powinniśmy dążyć 

do tego  aby dożywianie było prowadzone uczciwie. Uważam, że kto ma kasę to powinien 

płacić a komu trzeba pomóc to pomóc bez żadnych zwrotów. Ten zapis w uchwale który 

czytałem, daje Pani „wolną rękę” aby pomoc przyznawać faktycznie potrzebującym.  

Uważam, że jest jeszcze czas i do tematu trzeba będzie wrócić na następnej sesji. Temat 

rozpatrzyć, zasięgnąć informacji. Czy osoby będą dopłacać od 150% czy od 200% ustalimy 

na następnej sesji. 

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. Rada Gminy w głosowaniu jawnym, głosami 0-za, przeciwnych –0, 

wstrzymujących –14 nie podjęła Uchwały w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za 

pomoc w formie posiłków udzielanych w ramach programu wieloletniego „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania”. 

 

Ad.9d) Projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej i 

szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu 
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Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik w uzasadnieniu poinformowała, iż w związku ze 

zmianą ustawy o finansach publicznych należy podjąć taką uchwałę. W proponowanej 

uchwale w stosunku do uchwały obowiązującej, głownie zmieniły się: podstawa prawna, 

nazewnictwo, terminy, wykaz załączników do projektu uchwały budżetowej, należy 

opracować wieloletnią prognozę finansową na 4 lata do przodu, dodano również nowy § 2 ust 

1mówiący, iż Wójt Gminy opracowuje projekt budżetu gminy przy pomocy Skarbnika 

Gminy, Kierowników referatów Urzędu Gminy i Kierowników gminnych jednostek 

organizacyjnych. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym, głosami 12-za, przeciwnych –0, wstrzymujących –0 

podjęła Uchwałę Nr XXVII/218/2010 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi 

budżetu. /uchwała w załączeniu do protokołu/. 

(Podczas głosowania nad uchwałą nieobecni na sali obrad radni Jan Szmurło i Andrzej 

Kunicki) 

Ad.9e) Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu umarzania, 

odraczania i rozkładania na raty wierzytelności Gminy Brańsk oraz gminnych jednostek 

organizacyjnych, z tytułu należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny i 

niepodatkowych należności budżetowych o charakterze publiczno-prawnym a także, 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie 

stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów do tego uprawnionych. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik w uzasadnieniu poinformowała, iż w związku ze 

zmianą ustawy o finansach publicznych należy podjąć taką uchwałę. W proponowanej 

uchwale w stosunku do uchwały obowiązującej, głownie zmieniły się: podstawa prawna, nie 

było zapisu o „innych dokumentach jakie wójt uzna za stosowne” dołączanych do wniosku o 

umorzenie – zastosowanie ulgi itp., Wójt Gminy  przedkłada Radzie Gminy informację o 

wysokości umorzonych wierzytelności oraz udzielonych ulgach do dnia 30 czerwca roku 

następnego za rok ubiegły, z podziałem na rodzaje działań, ilością podmiotów, kwotami i 

podstawą prawną udzielenia umorzeń.   

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym, głosami 14-za, przeciwnych –0, wstrzymujących –0 

podjęła Uchwałę Nr XXVII/219/2010 w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu 

umarzania, odraczania i rozkładania na raty wierzytelności Gminy Brańsk oraz 

gminnych jednostek organizacyjnych, z tytułu należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny i niepodatkowych należności budżetowych o charakterze 

publiczno-prawnym a także, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w 

przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów 

do tego uprawnionych. /uchwała w załączeniu do protokołu/. 

 

 

 

Ad.9f) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r.  

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały ze szczegółowymi objaśnieniami załączników. 

Przy omawianiu zadania „Zmiana sposobu użytkowania budynku byłej szkoły na Izbę 

Tradycji Regionalnej i Rolnictwa w Szmurłach”  

Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział: „ praktycznie dla dwóch spraw zwołano dzisiejszą 

sesję dotyczy to remontu byłej szkoły w Szmurłach i budowy oczyszczalni ścieków. Na oba 

zadania mamy podpisane umowy z Urzędem Marszałkowskim ale po ogłoszeniu przetargów 

na pierwsze zadanie nie wpłynęły oferty na drugie co prawda wpłynęły ale dużo droższe i 

wykonawcy nie wyłoniono. Telefonicznie dowiedzieliśmy się, że jest za krótki termin 
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wykonania i wykonawcy nie chcą płacić odsetek za okres zimowy. Aby wystąpić do Urzędu 

Marszałkowskiego o przedłużenie terminu, Rada Gminy musi podjąć uchwałę o zmianie 

terminu wykonania tych zadań, przesuwając je na rok następny.  Chcemy jeszcze w tym roku 

wykonać drugą warstwę asfaltu na drodze Puchały Stare – Widźgowo. Ta droga jest jeszcze 

na gwarancji, gdy poszedł zwiększony ruch po tej drodze, asfalt zaczął pękać.. Co prawda 

firma go „podlewała” smołą, ale to dużo nie dało, wiec doszliśmy do wniosku, że lepiej 

będzie wykonać drugą warstwę asfaltu i sprawę doprowadzić do porządku. 50% kosztów 

pokryje Powiat i 50% Gmina. Druga sprawa, trzeba podjąć się zakupu równiarki może nie 

nowej ale w dobrym stanie, ta którą mamy już jest „wrakiem” nie nadaje się do naprawy. Tyle 

lat pracowała a roboty jest ciągle dużo. Kolejna sprawa to będzie możliwość składania 

wniosków, koniec września początek października z programu tzw. „Schetynówki”. Będzie 

można złożyć jeden wniosek, ale jeszcze się zastanawiamy, na który odcinek, dlatego, że tu 

trzeba wstawić taki odcinek, który zdobędzie największą ilość punktów, to jedna sprawa a 

druga sprawa to trzeba wstawić taki odcinek w zależności, jaka będzie szansa pozyskania 

dużej ilości środków. Chciałoby się zrobić ten odcinek Kiersnówek – Kiersnowo na to trzeba 

wydać duże pieniądze, gdy będziemy wiedzieli, że na niego dostaniemy to złożymy na ten 

odcinek, jeżeli nie będziemy mieli informacji, co do wielkości środków, to złożymy na ten 

odcinek drogi z Pruszanki –Baranki do drogi krajowej. Tak się przedstawiają nasze zmiany w 

budżecie na ten rok. Jedne zadania przesuwamy na terminy późniejsze inne zadania 

wprowadzamy do budżetu. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym, głosami 14-za, przeciwnych –0, wstrzymujących –0  

podjęła Uchwałę Nr XXVII/220/2010 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r.  / 

uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  

 

 

Ad.10) Sylwester Bobel Radny z Mnia zapytał odnośnie bramy do szkoły kiedy będzie i kto 

powinien kosić boisko ostatnio remontowane?  

 

Ad.11) Odpowiedzi na pytanie udzielił Wójt Gminy mówiąc: „ co do bramy zachodzi pilna 

potrzeba jej wykonania lub zakupienia gotowej. Pan Michałowski przyjął to zadanie do 

realizacji tylko to jest sprawa na dni deszczowe. Odnośnie boiska sprawa jest jasna i prosta, 

gospodarzem jest dyrektor i to on decyduje, kto je będzie kosił. Boiska muszą być koszone, 

bo jest na nie gwarancja. To jest kwestia dyrektora. Na ostatnim spotkaniu z dyrektorami o 

tym mówiłem”.  

 

Ad.12 Sprawy różne: 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc:  

 Wójt Gminy – „w sprawach różnych jeszcze raz mówię Państwu, że na któryś odcinek 

drogi wniosek  do „Schetynówki” zostanie złożony. Druga sprawa to mięliśmy w 

urzędzie dwie kontrole. Jedna z RIO dosyć długa trwała trzy miesiące, po niej 

mieliśmy z NIK-u na inwestycjach. Nie ukrywam, że to dużo czasu i zdrowia zabrało  

pracownikom przede wszystkim referatu finansowego, bo kontrole były bardzo 

szczegółowe „czepiano” się do wszystkiego. Z punktu widzenia naszego sprawy 

urzędowe są prowadzone dobrze, ale z punktu widzenia RIO niektóre sprawy można 

byłoby prowadzić inaczej, ale ogólnie kontrola wypadła dobrze. Natomiast kontrola z 

NIK sprawdzała wiele inwestycji od 2000 roku. Sprawdzali w papierach, ale i jeździli 

w teren. Jedynie, co mnie zarzucili, to, to, że nie zlikwidowaliśmy szkoły w Mniu. 

Musiałem w tej sprawie pisać pismo wyjaśniające, że w przyszłości być może zostanie 

ona włączona do szkoły w Domanowie a na dzień dzisiejszy nie ma takiej potrzeby i 
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że są dzieci” 

  Wójt Gminy – „ odbyły się wybory Prezydenta RP, wszystkim dziękuję, którzy się 

zaangażowali w wybory, wynik na terenie naszej gminy był bardzo dobry i frekwencja 

duża” 

 Wójt Gminy – „ mam zaproszenie od ks. kustosza z Hodyszewa, wszyscy radni i 

mieszkańcy gminy jesteśmy zaproszeni na spotkanie z Radiem Maryja w dniu 23 

sierpnia br. i zaproszenie również na 28 sierpnia w sobotę na rocznicę koronacji 

obrazu Matki Bożej Hodyszewskiej. Jest jeszcze do nas taka prośba, ale w tej sprawie 

będziemy mieli posiedzenie Zarządu Straży OSP aby z tej okazji zabezpieczyć 

porządek na terenie Gminy Brańsk, Piekuty maja zabezpieczyć teren na ternie Gminy 

Piekuty. Głownie chodzi o to, aby wjazd do Hodyszewa od strony Kiewłak i do 

Źródełka zabezpieczyła i patrzyła porządku Straż Pożarna z naszej Gminy.  

 Wójt Gminy – „ czas szybko misja zbliżają się wybory samorządowe w województwie 

i powiecie już co raz częściej się o tym mówi. Będą dotyczyły one i naszej Gminy. Co 

do Rady, Państwo w tej kadencji spisaliście się bardzo dobrze, nie było „szarpaniny” 

wszyscy pracowali pod kątem gospodarczym, dlatego jeżeli ktoś z Państwa będzie 

chciał startować i ma życzenie z listy wójta to do przyszłego poniedziałku proszę mnie 

poinformować. Jeśli ktoś w ogóle nie będzie startował, to również proszę mnie o tym 

poinformować, bo wówczas trzeba będzie na to miejsce kogoś szukać. Następna 

sprawa to posłowie Jurgiel i Bogucki w poniedziałek o godz. 18
00

 będą mieli swoje 

spotkanie w Bielsku Podlaskim. Jeżeli ktoś jest zainteresowany to proszę się do mnie 

zgłosić. Będzie można posłuchać o wyborach, o sytuacji w kraju i w samej 

Warszawie. Tyle Państwu miałem do przekazania proszę do następnego poniedziałku 

zastanowić się czy będziecie kandydować na radnych czy nie”. 

Głos zabrał Sekretarz Gminy mówiąc: „ tak jak Pan Wójt powiedział czas szybko 

mija i zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym wszyscy radni zobowiązani są do 

złożenia oświadczeń majątkowych na dwa miesiące przed końcem kadencji. Proszę o 

tym pamiętać”. 

 Głos zabrał Wójt Gminy -  „ W najbliższym czasie rozpoczniemy myśleć o nowym 

budżecie, będzie on wymagał więcej czasu gdyż nie tylko na rok 2011 trzeba 

przygotować zadania ale  do 2014r. Chcemy aby ten budżet był dobrze przygotowany, 

żeby chociaż nakreślić te najważniejsze kierunki pracy: co w drogownictwie dalej 

robić, jak uporządkować tą sieć dróg, jak uporządkować sprawę świetlic wiejskich co 

prawda mamy pewną wizję co do Remiz OSP i Świetlic trochę tego materiału 

przygotujemy ale jeżeli Państwo macie jakieś uwagi, pomysły, propozycje na 2011 

rok i dalej to należy nam przekazać. Nie widzę większego problemu z drogami, 

ponieważ jako drogi gminne uda się nam w najbliższym czasie uporządkować te 

najbardziej znaczące, natomiast problem będzie z drogami powiatowymi. Parę tych 

odcinków jeszcze jest do wykonania, będę chciał w tej sprawie spotkać się ze Starostą. 

Na pewno należy wykonać odcinek od Markowa do drogi powiatowej, co idzie do 

Glinnika, na pewno trzeba będzie wykonać „Poletyły” i Zanie tylko należy ustalić ze 

Starostą czy od strony Glinnika czy Świryd, chciałoby się wykonać odcinki dróg z 

Oleksina do Burchat, z Oleksina do znaku drogowego w kierunku Widźgowa. Dalej 

trzeba ująć w budżecie świetlice wiejskie, może uda się „uporządkować Oleksin”, 

gdyż sprawa dotycząca działek na których stoi Remiza, jest już w Sądzie. Chciałbym, 

aby każdy radny ze swego terenu działania przedstawił propozycje zadań z pewną 

hierarchią wykonalności. Abyśmy wiedzieli, które zadanie jest najważniejsze i w 

pierwszej kolejności należy je wykonać. Co nam się uda ująć do 2014 roku 

zobaczymy, ale taką wizję swoją przedstawcie. Postaramy się to wszystko 

uporządkować i projekt Państwu przedłożyć”. 
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 Głos zabrał Dyrektor GZK - poinformował, że w I półroczu były przeprowadzone 

dwie zbiórki folii, następna planowana jest na koniec września. Zaapelował, aby ta 

folia była zbierana teraz, kiedy jest sucho, pakowana i układana w czyste miejsce. 

Poinformował również, że prawdopodobnie firma będzie zbierała olej przepracowany. 

Pan Wróblewski zapytał czy firma powinna brać pieniądze za wydawanie 

zaświadczeń o odbiorze folii. Pan Michałowski potwierdził, że tak biorą po 10 zł od 

zaświadczenia. 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc; „ do chwili gdy nie pojawi się konkurencja, firma 

będzie dyktować warunki”.  

   Wójt Gminy mówił dalej: „Są tutaj w śród nas strażacy więc powiem kilka słów,  

 - ostatnie dni pokazują, że zbliżają się do nas również burze i wichury, proszę 

strażaków, aby mieli oczy otwarte na sytuacje. Pomagali wyjeżdżali i porządkowali 

drogi, bo nikt nam nie pomoże, jak sami nie zrobimy porządku. Musicie wyjść 

naprzeciw potrzebom”. 

Ad.13) Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 

21
05 

zamknął obrady XXVII sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą ,,Pod 

Twoją Obronę......’’                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

Na tym protokół zakończono i podpisano: 

 

Protokolant:                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                     Ryszard Wietoszko 

  

 

 


